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Białe Błota, 03.12.2021 r. 

BRG.0002.15.2021 

 
Protokół z XLIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 03.12.2021 r.  

w trybie stacjonarnym w sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej w Białych Błotach  
ul. Czysta 1A 

Sesja trwała: od godziny 14:00 do godziny 18:30 
Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Anna Banaszek 
Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 
Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  
i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 
Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 
2. Anna Banaszek 
3. Magdalena Burdanowska 
4. Kamilla Grzelak 
5. Jacek Grzywacz 
6. Patrycja Harczenko-Staszewska 
7. Krzysztof Kocikowski 
8. Jacek Krzyżanowski 
9. Karolina Lachowicz 
10. Aleksandra Lubońska 
11. Piotr Mądrzyński 
12. Krzysztof Michalak 
13. Zbigniew Moroz 
14. Ilona Nowakowska 
15. Sławomir Ossowski 
16. Sławomir Ruge 
17. Henryk Sykut 
18. Magdalena Sznajder 
19. Katarzyna Tomicka 
20. Maria Wolsztyńska 
21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota; Katarzyna Strzygocka-
Kowalska Skarbnik Gminy, mecenas Maciej Dalka, Natalia Zielińska Referat Gospodarki 
Przestrzennej i Nieruchomościami, Michał Borkowski Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Białych Błotach, Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i 
Sportu. 
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Porządek obrad: 
1. Otwarcie XLIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 
quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami.  
7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  
8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczania podatku rolnego.  
2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Białe Błota. 
3) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.   
4) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. (RGPiN.0006.57.2021) 
5) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. (RGPiN.0006.58.2021) 
6) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. (RGPiN.0006.59.2021) 
7) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowych. 
(RGPiN.0006.60.2021)  
8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu w rejonie ulic Centralnej i Cukrowej w miejscowości Białe Błota, 
gmina Białe Błota. (RGPiN.0006.61.2021)  
9)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Diamentowej, Kamiennej i 
Marmurowej w miejscowości Murowaniec, gmina Białe Błota. (RGPiN.0006.62.2021)  
10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Lipowej i Zbożowej w miejscowości 
Kruszyn Krajeńskiej, gmina Białe Błota. (RGPiN.0006.63.2021)  
11) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres 10 lat. (RGPiN.0006.64.2021) 
12) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na własność przez Gminę Białe Błota 
nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Białe Błota. (RGPiN.0006.65.2021)  
13) w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości 
zamiennej.  
14) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów 
jednostek pomocniczych gminy Białe Błota.  

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  
10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  
11. Zakończenie obrad XLIX Sesji VIII Kadencji. 

Ad. 1. Otwarcie XLIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 
stwierdzenie quorum. 
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 
S twierdzono quorum. 
 

Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz odczytał informacje w zakresie danych 
osobowych. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wybór na funkcje sekretarza obrad radnej Anny Banaszek.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof 
Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Maria Wolsztyńska 

Kandydatura radnej Anny Banaszek na sekretarza obrad została przyjęta. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad XLVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof 
Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Maria Wolsztyńska 
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Ad.4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poprosił o wycofanie z pkt. 14 w 
porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji 
doraźnej do spraw zmian statutów jednostek pomocniczych. Z powodu zmiany terminu sesji 
nie można przedłużyć funkcjonowanie Komisji, która zakończyła prace z końcem miesiąca 
listopada, więc należy uchwalić uchwałę o powołaniu Komisji, aby mogła dokończyć prace.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wycofanie z porządku obrad uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji 
doraźnej do spraw zmian statutów jednostek pomocniczych z punktu 14 porządku.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, 
Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (5) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 
Maria Wolsztyńska 

Uchwała została wycofana z porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poprosił o wprowadzenie w to 
miejsce projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do 
spraw zmian statutów jednostek pomocniczych. 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie 
powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów jednostek pomocniczych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, 
Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (5) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 
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Maria Wolsztyńska 
 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poprosił o wprowadzenie do 
porządku obrad w pkt. 15 uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian 
Statutu Gminy Białe Błota. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej 
do spraw zmian Statutu Gminy Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, 
Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (5) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 
Maria Wolsztyńska 
 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad. 

Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota przedstawiła projekty uchwały do 
wprowadzenia do porządku obrad (nagranie od 00:12:55 do 00:13:42). 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad - w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Białe Błota w celu przekazania go do 
zaopiniowania organowi regulacyjnemu - zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2021 r. - zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021 - w sprawie nieodpłatnego nabycia 
nieruchomości gruntowej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, 
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Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (5) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 
Maria Wolsztyńska 
 
Uchwały zostały wprowadzone do porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Magdalena Sznajder zgłosiła 
wprowadzenie do porządku obrad projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  
Nr BRG.1510.12.2021 na działalność Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Białych 
Błotach.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 
BRG.1510.12.2021 Na działalność Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Białych 
Błotach .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne:  

ZA (16) ·Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, 
Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew 
Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 
Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (5) ·Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Piotr Mądrzyński, Maria Wolsztyńska 
 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad 
porządkiem obrad w całości wraz z przegłosowanymi poprawkami. 
 

Głosowano w sprawie: Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne:  
 
ZA (16) ·Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, 
Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew 
Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 
Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
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NIEOBECNI (5) Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr 
Mądrzyński, Maria Wolsztyńska 
 
Porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował radnych o 
rozpoczynającej się właśnie Kampanii „Biała Wstążka”, wyjaśnił kwestię zmiany terminu 
Sesji, poinformował o akcji zbiórki dla zaprzyjaźnionej Gminy Mariampol (nagranie od 00: 18: 
10 do 00:21:48). 
 

Ad. 6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami. 
 

Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota przedstawiła działania w okresie 
międzysesyjnym w zakresie wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy. Zastępca Wójta 
przekazała radnym informację o zamknięciu Środowiskowego Domu Samopomocy w Cielu z 
uwagi na ognisko zakażeń covid (nagranie od 00:21:57 do 00:24:52). 

Przewodniczący odnotował przybycie radnego Piotra Mądrzyńskiego. 
 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 
 

Brak. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 
 

1) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczania podatku rolnego. 

W związku z brakiem pytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady Gminy zarządził 
głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczania podatku rolnego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (4) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Maria Wolsztyńska 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.128.2021 w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta do celów obliczania podatku rolnego. 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Białe Błota. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota radny Henryk Sykut zgłosił wniosek o 
przerwanie obrad w związku z tym, że nie słychać dobrze dźwięku. Po zmianie miejsca 
Wiceprzewodniczący wycofał wniosek (nagranie od 00:28:20 do 00:30:45). 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 
Radny Bronisław Balcerowski zadał pytanie, w czym się kompostuje, Przewodniczący Rady 
Gminy zauważył, że były komisje można było zadawać pytania, Przewodniczący Komisji 
Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz Wyszomirski wyjaśnił, że 
zmiana dotyczyła ilości odpadów zmieszanych na osobę (nagranie od 00:32:00 do 00:33:37).  

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (4) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.129.2021 zmieniająca uchwałę w 
sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białe 
Błota. 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Radna Magdalena Sznajder zapytała z czego wynikają ograniczenia dla mieszkańców w 
wywożeniu do PSZOK odpadów. Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Komisji Gospodarki, 
Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz Wyszomirski wyjaśniając, że dzięki 
zakupionej wadze będzie prowadzone liczenie kilogramowe, a nie jak do tej pory liczenie 
objętościowe (nagranie od 00:34:50 do 00:36:16). 
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Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 
Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (2) 
Krzysztof Michalak, Magdalena Sznajder 
 
NIEOBECNI (4) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.130.2021 zmieniająca uchwałę w 
sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

4) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych (RGPiN.0006.57.2021) 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski poinformował o tym, że Komisja jednogłośnie zaakceptowała projekt.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych (RGPiN.0006.57.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (4) 
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Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.131.2021 w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości gruntowych (RGPiN.0006.57.2021). 

Przewodniczący odnotował przybycie radnego Jacka Krzyżanowskiego. 
 

5) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (RGPiN.0006.58.2021) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski poinformował o tym, że Komisja zaakceptowała projekt. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (RGPiN.0006.58.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (3) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Maria Wolsztyńska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.132.2021 w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 
 

6) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (RGPiN.0006.59.2021) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski poinformował o tym, że Komisja zaakceptowała projekt. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (RGPiN.0006.59.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
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Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (3) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.133.2021 w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 
 

7) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowych 
(RGPiN.0006.60.2021) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski poinformował o tym, że Komisja wypowiedziała się negatywnie na temat tego 
projektu uchwały, wyjaśniając powody, jakimi kierowała się Komisja  (nagranie od 00:42:23 
do 00:44:44). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał Zastępcę Wójta Gminy Białe 
Błota Annę Jankowską-Cepak  czy gmina obligatoryjnie musi przejąć te drogi, na co Zastępca 
Wójta odpowiedziała, że gmina może przejąć te drogi, nie musi. Głos zabrała Natalia 
Zielińska pracownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami wyjaśniła, że 
projekt powstał na skutek wniosku złożonego przez CGFP Sp. z o.o.   
(nagranie od 00:44:46 do 00:46:20). 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał czy gmina myślała, aby zabezpieczyć dwie, trzy działki pod 
teren gminny, Natalia Zielińska pracownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Nieruchomościami odpowiedziała, że nie były prowadzone rozmowy w tym temacie 
(nagranie od 00:46:25 do 00:47:05). 

Przewodniczący odnotował przybycie radnej Karoliny Lachowicz. 

Radna Aleksandra Lubońska zapytała czy mieszkańcy mają problem aby wyjechać. 
Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz, zauważył, że teren jest duży, nie ma 
planu zagospodarowania (nagranie od 00:47:38 do 00:48:11). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowych 
(RGPiN.0006.60.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (3) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Sławomir Ruge 
 
PRZECIW (14) 
Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
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Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bronisław Balcerowski, Karolina Lachowicz 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 
Rada Gminy Białe Błota nie przyjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
nabycie nieruchomości gruntowych (RGPiN.0006.60.2021). 
 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu w rejonie ulic Centralnej i Cukrowej w miejscowości Białe Błota, 
gmina Białe Błota (RGPiN.0006.61.2021). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski poinformował o tym, że Komisja zaakceptowała projekt jednak w trakcie 
rozmów pojawiły się wątpliwości. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu w rejonie ulic Centralnej i Cukrowej w miejscowości Białe Błota, 
gmina Białe Błota (RGPiN.0006.61.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof 
Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Anna Banaszek, Magdalena Sznajder 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.134.2021 w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w 
rejonie ulic Centralnej i Cukrowej w miejscowości Białe Błota, gmina Białe Błota. 
 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Diamentowej, Kamiennej i 
Marmurowej w miejscowości Murowaniec, gmina Białe Błota (RGPiN.0006.62.2021). 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski poinformował o tym, że Komisja wypowiedziała się pozytywnie na temat 
projektu. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Diamentowej, Kamiennej i 
Marmurowej w miejscowości Murowaniec, gmina Białe Błota (RGPiN.0006.62.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.135.2021 w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
położonego w rejonie ulic Diamentowej, Kamiennej i Marmurowej w miejscowości 
Murowaniec, gmina Białe Błota. 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Lipowej i Zbożowej w miejscowości 
Kruszyn Krajeńskiej, gmina Białe Błota (RGPiN.0006.63.2021). 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski poinformował o tym, że Komisja w pełni zaakceptowała projekt. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Lipowej i Zbożowej w miejscowości 
Kruszyn Krajeńskiej, gmina Białe Błota (RGPiN.0006.63.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
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Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.136.2021 w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
położonego w rejonie ulic Lipowej i Zbożowej w miejscowości Kruszyn Krajeńskiej, gmina 
Białe Błota. 
 

11) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres 10 lat (RGPiN.0006.64.2021). 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że jest to przedłużenie dzierżawy pod maszt telekomunikacyjny, 
Komisja całkowicie jest „za”. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres 10 lat (RGPiN.0006.64.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.137.2021 w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy z 
dotychczasowym dzierżawcą na okres 10 lat. 
 

12) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na własność przez Gminę Białe Błota 
nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Białe Błota (RGPiN.0006.65.2021). 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski poinformował o tym, że opinia Komisji jest pozytywna. Na pytanie radnego 
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Krzysztofa Michalaka Przewodniczący wskazał lokalizację nieruchomości (nagranie od 
00:56:51 do 00:58:16). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na własność przez Gminę Białe Błota nieruchomości 
będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Białe Błota (RGPiN.0006.65.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Michalak 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.138.2021 w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie na własność przez Gminę Białe Błota nieruchomości będącej w 
użytkowaniu wieczystym Gminy Białe Błota. 
 

13) w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości 
zamiennej. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski zauważył, że Komisja miała duży problem z tą uchwałą, wyjaśnił, że chodzi o 
przekazanie Lasom Państwowym nieruchomości w zamian za to, co zostało nam przekazane, 
radny wyjaśnił, że wątpliwości budzą wyceny (nagranie od 00:59:43 do 01:00:56). 

Wyjaśnień udzieliła Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota oraz  Natalia 
Zielińska pracownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami Urzędu Gminy 
Białe Błota wskazując na aktualną wycenę, jaką mamy na tereny leśne uzyskaną od 
rzeczoznawcy majątkowego oraz średnią sprzedaż ceny drewna ogłoszoną przez Prezesa 
Głównego Urzędu Statystycznego (nagranie od 01:01:10 do 01:02:22). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski zauważył, że te wyceny są różne (nagranie od 01:02:23 do 01:02:37). 

Natalia Zielińska pracownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami 
potwierdziła, że będzie się to bilansowało, jeżeli  chodzi o naliczone dla Gminy 
odszkodowanie za nieruchomości przejęte ZRIDem od Lasów Państwowych i te 
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nieruchomości zamienne będą stanowiły równowartość kwotową (nagranie od 01:02:43 do 
01:03:39). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski przypomniał sytuację, gdy robiono wodociąg przez Kruszyn i Murowaniec, 
według uchwały dostajemy hektar dróg a mamy oddać hektar lasu, według radnego nie jest 
to tożsama kwota (nagranie od 01:03:40 do 01:04:18). 

Odpowiadając na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Jacka Grzywacza, 
Natalia Zielińska powiedziała, że zasadnym by było, żeby jak najszybciej podjąć taką uchwałę, 
zaznaczając, że są to tereny zbędne dla gminy (nagranie od 01:04:19 do 01:04:55). 

Radny Krzysztof Kocikowski wskazał, że dużą nieprawidłowością byłoby zamieniać te grunty, 
biorąc pod uwagę tylko metraż działek, zaproponował wycofanie uchwały spod głosowania i 
ponownie przedstawienie radnym na poszczególnych komisjach (nagranie od 01:05:00 do 
01:06:11). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota radny Henryk Sykut stwierdził, że dzisiaj nie ma 
operatu szacunkowego, trudno jest ocenić, jaka jest wartość naszych działek a jaka jest 
wartość działek leśnych, gmina nie powinna się wyzbywać własnych terenów (nagranie od 
01:06:16 do 01:08:26). 

Radny Krzysztof Michalak zauważył, że wolałby mieć za sąsiada tereny należące do Lasów 
Państwowych, niż tereny należące do gminy, może ta zamiana nie jest najbardziej korzystana 
finansowo, ale daje minimalną gwarancję, że areał leśny będzie utrzymany, musimy bardziej 
podchodzić do funkcji ochronnych i przyrodniczych (nagranie od 01:08:31 do 01:09:54). 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o kwotę odszkodowania, którą musielibyśmy ponieść za 
te grunty, które przejęliśmy od Lasów Państwowych. Natalia Zielińska pracownik Referatu 
Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami wskazała, że nieruchomości zamienne, które 
proponuje gmina są głównie ciągami komunikacyjnymi, które już nie zagospodarujemy 
(nagranie od 01:10:03 do 01:10:43). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zadał pytanie mecenasowi 
Maciejowi Dalka czy głosować wniosek formalny radnego Krzysztofa Kocikowskiego, 
mecenas odpowiedział, że należy przegłosować uchwałę (nagranie od 01:10:45 do 01:11:22). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości 
zamiennej. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (5) 
Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, Sławomir 
Ossowski 
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PRZECIW (12) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk 
Sykut, Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bronisław Balcerowski, Katarzyna Tomicka 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota nie przyjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w 
ramach odszkodowania nieruchomości zamiennej. 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów 
jednostek pomocniczych gminy Białe Błota.  
 
Punkt wycofany z porządku obrad. 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów 
jednostek pomocniczych gminy Białe Błota. 

Projekt uchwały przestawił Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz 
(nagranie od 01:12:45 do 01:15:25).  

Radna Aleksandra Lubońska zgłosiła autopoprawkę (nagranie od 01:15:27 do 01:11:35). 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez radną Aleksandrę Lubońską dot. wykreślenia litery "z" w 
uzasadnieniu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 
Autopoprawka została przyjęta. 
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Radny Krzysztof Kocikowski zgłosił autopoprawkę (nagranie od 01:17:10 do 01:18:34). 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka radnego Krzysztofa Kocikowskiego dot. pisowni Rady Gminy Białe Błota oraz 
Gminy Białe Błota z wielkiej litery w projekcie uchwały.   
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 

Autopoprawka została przyjęta. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów 
jednostek pomocniczych gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.139.2021 zmieniającą uchwałę w 
sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów jednostek pomocniczych 
gminy Białe Błota. 
 
16) w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian Statutu Gminy Białe Błota. 
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Projekt uchwały przestawił Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz 
proponując dotychczasowy skład Komisji (nagranie od 01:24:33 do 01:26:45).  

Głosowano wniosek w sprawie: 
Kandydaci: Przewodnicząca Komisji radna Anna Banaszek, członek: Radny Jacek Grzywacz, 
członek: Radny Henryk Sykut.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Michalak 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 
Skład Komisji doraźnej do spraw zmian Statutu Gminy Białe Błota został przegłosowany.  
 
Radny Bronisław Balcerowski zgłosił autopoprawkę (nagranie od 01:28:09 do 01:28:28). 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Poprawka radnego Bronisława Balcerowskiego dot. zmiany daty na "listopad 2021" w 
uzasadnieniu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 
Autopoprawka została przyjęta. 
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Głosowano w sprawie: 
w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian Statutu Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Michalak 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.140.2021 w sprawie powołania 
komisji doraźnej do spraw zmian Statutu Gminy Białe Błota. 
 

17) w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie gminy Białe Błota w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski wskazał, że Regulamin był już przyjmowany przez Radę, jednak Wojewoda 
podważył szereg zapisów, zmiany dotyczą tych zapisów, do których uwagi miał Wojewoda 
(nagranie od 01:32:17 do 01:33:33). 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie gminy Białe Błota w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Maria Wolsztyńska 



21 

 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.141.2021 w sprawie przyjęcia 
projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Białe 
Błota w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

Obrady opuściła radna Aleksandra Lubońska. 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 
2021 rok. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 
2021 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Michalak 
 
NIEOBECNI (3) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.142.2021 zmieniającą uchwałę w 
sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2021 rok. 
 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiając autopoprawki 
(nagranie od 01:36:38 do 01:45:30). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zauważył, że autopoprawki nie 
zostały przedstawione wcześniej Radnym, na co odpowiedziała Skarbnik Gminy wyjaśniając, 
że zmiany w budżecie zachodzą codziennie. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek 
Grzywacz zapytał o materiały na sesję, kiedy były dostarczone i czy autopoprawki były 
omawiane na Komisjach (nagranie od 01:45:35 do 01:48:33). 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Ilona Nowakowska wyjaśniła, że te zmiany 
nie były procedowane na Komisji, Skarbnik wyjaśniła, że decyzje Wojewody wpłynęły po 
posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów (nagranie od 01:48:47 do 01:51:21). 

Radna Magdalena Sznajder zauważyła, że autopoprawki mogły zostać omówione na 
wczorajszej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na co Pani Skarbnik odpowiedziała, że jeżeli 
będą autopoprawki to Skarbnik będzie prosiła o zwołanie Komisji i omówienie autopoprawek 
przed sesją na Komisji Budżetu i Finansów (nagranie od 01:51:27 do 01:52:25). 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Ilona Nowakowska powtórzyła swoje 
pytanie, czy te autopoprawki dotyczą programu 500+, Skarbnik wyjaśniła, że zostało to 
wprowadzone zarządzeniem Wójta, zmiany dotyczą pomocy społecznej, na co 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów potwierdziła, że Kierownik GOPS informował, że 
takie zmiany będą (nagranie od 01:52:26 do 01:53:53). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zauważył, że do chwili sporządzenia 
porządku obrad tych zmian Skarbnik nie umieściła w budżecie. Skarbnik wyjaśniła, że zmiany 
są na podstawie wniosków kierowników jednostek i poprosiła ich o zabranie głosu (nagranie 
od 01:53:54 do 01:54:44). 

Głos zabrała Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota wyjaśniając, że 
projekt zmian do budżetu radni otrzymali na tablety, Skarbnik zarządzeniem wprowadziła do 
budżetu środki na 500+ i świadczenie zostało wypłacone, co spowodowało to zmiany w 
uchwale, zmiany zostały naniesione i przedstawione na tabletach. Dzisiejsze autopoprawki 
wynikają z kolejnych decyzji Wojewody (nagranie od 01:55:05 do 01:56:47). 

Głos zabrał Michał Borkowski Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych 
Błotach wyjaśniając przyczynę wprowadzenia autopoprawek i zaapelował do radnych o 
przyjęcie uchwały budżetowej (nagranie od 01:56:55 do 02:01:20). 

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu zaapelował do radnych o 
przyjęcie poprawek, przybliżając procedurę wydatkowania otrzymanych dofinansowań 
(nagranie od 02:01:30 do 02:03:36). 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy mają autopoprawki w formie papierowej 
lub na tabletach i poprosił Skarbnik o dostarczenie materiałów radnym, aby mogli się z tym 
zapoznać (nagranie od 02:03:37 do 02:04:46). 

Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota zauważyła, że Kierownik 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu 
wyjaśnili, czego dotyczą autopoprawki, Zastępca Wójta wymieniła, czego dotyczą wszystkie 
autopoprawki (nagranie od 02:04:47 do 02:06:44). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poprosił o przesłanie autopoprawek 
na tablety radnych.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota radny Henryk Sykut złożył wniosek formalny o 
przerwę, aby Pani Skarbnik dosłała autopoprawki. 
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Głos w dyskusji zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 
Środowiska radny Łukasz Wyszomirski i poparł wniosek radnego Sykuta (nagranie od 
02:07:13 do 02:09:05). 

Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota poinformowała, że za kilka minut 
radni otrzymają autopoprawki na tablety (nagranie od 02:09:06 do 02:09:40). 

Radna Ilona Nowakowska złożyła dwa wnioski dot. przeniesienia środków w wysokości 
220 000, 00 zł z przeznaczeniem na zakup koparki, aportem do ZWIUK (nagranie od 02:10:03 
do 02:10:58). 

Głos w kwestii możliwości przekazania aportem zabrała Anna Jankowska-Cepak Zastępca 
Wójta Gminy (nagranie od 02:10:59 do 02:12:00). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 20 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie.  

Głos zabrał radca prawny Maciej Dalka, w ocenie którego wniosek radnej Ilony 
Nowakowskiej jest błędny formalnie (nagranie od 02:39:41 do 02:41:49). 

Radny Łukasz Wyszomirski zarekomendował nie branie pod uwagę głosu mecenasa w tej 
konkretnej sytuacji, do czego ustosunkował się mecenas Maciej Dalka, zaznaczając, że 
występuje, jako radca prawny Urzędu i Rady, wskazuje na kwestie formalne (nagranie od 
02:42:03 do 02:44:57). 

Radny Sławomir Ossowski zauważył, że chęć zakupu koparki dla ZWIUK nie był omawiany na 
żadnej Komisji Budżetu i zaproponował omówienie tematu na najbliższej Komisji 
(nagranie od 02:45:00 do 02:45:44). 

Radny Łukasz Wyszomirski odniósł się do słów mecenasa Macieja Dalki, zaznaczając, że jeżeli 
opinie prawne mecenasa zostaną przez Radę przyjęte może być sytuacja, że uchwały te 
zostaną podważone (nagranie od 02:45:48 do 02:46:35). 

Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota zapytała mecenasa czy jeżeli 
autopoprawka zostanie przegłosowana i przyjęta, to do końca roku powinien zostać 
podpisany akt notarialny o przekazaniu aportu do ZWIUKu. Mecenas wyjaśnił, że wniosek nie 
zawiera doprecyzowania czy to ma być przekazanie środków pieniężnych czy też przekazanie 
koparki, jego zdaniem zgoda na dokonanie aportu powinna zostać dokonana w formie 
oddzielnej uchwały, w ocenie mecenasa nie jest możliwe przekazanie tych pieniędzy i wejście 
w życie i przeprowadzenie procedury aktu notarialnego do końca tego roku. Zastępca Wójta 
odniosła się do słów mecenasa (nagranie od 02:46:38 do 02:49:30). 

Radny Henryk Sykut zapytał, co się stanie, jeżeli nie będziemy w stanie podpisać aktu 
notarialnego i dokonać przekazania. Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe 
Błota zaznaczyła, że budżet jest jednoroczny, jeżeli do końca roku tych środków nie 
wydatkujemy one zmniejszą deficyt (nagranie od 02:49:41 do 02:50:38). 
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Radna Ilona Nowakowska powiedziała, że zgodnie z jej wiedzą Gmina może wnieść aport 
rzeczowy i zwiększyć swoje udziały o wartość aportu rzeczowego i podtrzymała swoje 
wnioski (nagranie od 02:50:58 do 02:51:44). 

Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota poprosiła o złożenie wniosku na 
piśmie do Pani Skarbnik. 

Radna Magdalena Sznajder powiedziała, że nawet, jeżeli przekażemy pieniądze to gmina nie 
zdąży zakupić tej koparki, co potwierdziła Zastępca Wójta mówiąc, że nie ma możliwości 
czasowej do przeprowadzenia takiej procedury (nagranie od 02:52:33 do 02:53:20).  

W związku z wątpliwościami w kwestii sformułowania treści wniosku głos w dyskusji zabrali: 
Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz, radna Magdalena Sznajder, 
mecenas Maciej Dalka, radna Ilona Nowakowska, radny Henryk Sykut, Zastępca Wójta Anna 
Jankowska-Cepak (nagranie od 02:53:24 do 02:57:55). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 10 minut przerwy w celu 
sprecyzowania treści wniosku.  

Obrady wznowiono po przerwie.  

Radny Sławomir Ossowski poprosił Przewodniczącą Komisji budżetu i Finansów radną Ilonę 
Nowakowską o dokładne określenie, z czego zdejmowane są środki (nagranie od 03:09:48 do 
03:11:08). 

Radna Ilona Nowakowska przedstawiła treść wniosku (nagranie od 03:11:09 do 03:12:02). 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał o cel aportu finansowego (nagranie od 03:12:13 do 
03:12:40).  
 
Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał toczące się dyskusje na temat ZWIUKu, konieczność 
zakupu specjalistycznego sprzętu, dosprzętowanie w koparkę (nagranie od 03:13:00 do 
03:14:21).  

Radna Magdalena Sznajder zapytała czy potrzeba zakupu koparki była omawiana z Prezes 
ZWIUK (nagranie od 03:14:30 do 03:14:43).  

Radny Henryk Sykut wspomniał o pilnej potrzebie zakupu sprzętu WOMA (nagranie od 
03:14:55 do 03:17:14). 

Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota wyraziła zdziwienie, że spółka, 
która powinna wypracowywać zyski przez 20 lat nie potrafiła sobie kupić koparki, wyjaśniła 
skąd wynikły oszczędności, zaznaczając potrzebę zakupu samochodu osobowego na potrzeby 
Referatu Organizacyjnego (nagranie od 03:17:16 do 03:18:53). 

Radny Sławomir Ruge zapytał czy jest wola podpisania aportu ze strony urzędu, jeżeli nie, to, 
jakie argumenty za tym przemawiają żeby tego nie dokonać (nagranie od 03:19:03 do 
03:19:41). 
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Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota odniosła się do pytania 
zaznaczając, że nikt wcześniej nie konsultowali tego z Wójtem (nagranie od 03:19:45 do 
03:20:52). 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał, w jakim gronie odbywały się rozmowy o koparce, wyniki 
tych rozmów powinny być przekazywane całej Radzie, radny nie przypomina sobie żeby 
priorytetem wskazywanym przez Prezes ZWIUK był zakup koparki (nagranie od 03:20:56 do 
03:22:28). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek radnej Ilony Nowakowskiej dot. zdjęcia z działu 720, rozdział 72095 par 6060 kwoty 
120 tys. zł. Zdjęcie z działu 750, rozdział 75023, par 6060 kwoty 100 tys. zł. Razem 220 tys. zł 
wniosek radnej Ilony Nowakowskiej dot. zwiększenia w dziale 900, rozdział 90001, par 6010 
aportem środków finansowych o kwotę 220 000 zł.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (7) 
Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (8) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, 
Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Anna Banaszek, Sławomir Ruge, Katarzyna Tomicka 
 
NIEOBECNI (3) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 
 

Wniosek radnej Ilony Nowakowskiej nie przeszedł. 

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu zaapelował do radnych, aby 
wprowadzić poprawki do budżetu (nagranie od 03:24:28 do 03:27:30). 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki zgłoszone przez skarbnika gminy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, 
Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 
Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna 
Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (1) 
Jacek Grzywacz 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Anna Banaszek, Magdalena Sznajder 
 
NIEOBECNI (3) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 
 
Autopoprawki zostały przyjęte. 

Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Jacka Grzywacza o omówienie przez 
Skarbnik budżetu głos zabrała Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota 
wskazując, że projekt zmian uchwały budżetowej trafił do radnych w tym samym dniu, co 
pozostałe uchwały wprowadzone do porządku obrad i został szczegółowo omówiony na 
Komisji Budżetu i Finansów (nagranie od 03:28:40 do 03:30:55). 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odniosła się do słów Przewodniczącego Rady 
Gminy, mówiąc, że terminy składania uchwał są określone w statucie. Skarbnik wskazała, że 
projekt uchwały został szczegółowo omówiony 24 listopada na Komisji Budżetu i Finansów i 
rozpoczęła omawianie uchwały (nagranie od 03:28:40 do 03:34:30). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przerwał odczytywanie uchwały i 
poprosił o przedstawienie najważniejszych zmian z uzasadnienia, a następnie zapytał 
radnych o pytania (nagranie od 03:34:31 do 03:35:58). 

Radny Piotr Mądrzyński skierował prośbę do Skarbnik, aby następne zmiany do budżetu 
przekazać w wersji papierowej do Rady Gminy żeby, chociaż w dniu sesji radni mogli się z 
tym zapoznać, na co Skarbnik Gminy wyraziła zgodę i przychyliła się do prośby radnego 
(nagranie od 03:35:59 do 03:37:00). 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska przekazała Radzie Gminy, że 
projekt budżety był omawiany na Komisji Budżetu i jednogłośnie został przyjęty (nagranie od 
03:37:09 do 03:37:25). 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof 
Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, 
Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (1) 
Jacek Grzywacz 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Mądrzyński 
 
NIEOBECNI (3) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.143.2021 zmieniającą uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 

Obrady opuściła radna Ilona Nowakowska. 
 

20) w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej 
 
Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota przedstawiła radnym projekt 
uchwały (nagranie od 03:44:26 do 03:44:55). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (4) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Ilona Nowakowska, Maria 
Wolsztyńska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.144.2021 w sprawie nieodpłatnego 
nabycia nieruchomości gruntowej. 
 

21) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.12.2021 na działalność Kierownika Zakładu 
Aktywności Zawodowej w Białych Błotach. 
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Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Magdalena 
Sznajder, wyjaśniając, że Komisja uznała skargę za zasadną i że sprawa zostanie przekazana 
do właściwych organów ścigania (nagranie od 03:45:50 do 03:46:50). 

Radny Krzysztof Kocikowski zadał pytanie czy zostały przedstawione jakieś argumenty przez 
panią Kierownik, a jeżeli tak, to, dlaczego nie ma o tym żadnej wzmianki w uzasadnieniu 
uchwały (nagranie od 03:47:25 do 03:48:17). 

Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że Kierownik ZAZ została zaproszona na posiedzenie 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Komisja otrzymała od Kierownik pismo, które 
Przewodnicząca zacytowała (nagranie od 03:48:18 do 03:49:11). 

Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota zapytała Przewodniczącą Komisji 
czy pismo Kierownik trafiło do radnych na tablety i czy stanowisko kierownik ZAZ znajduje 
swoje odzwierciedlenie w uzasadnieniu projektu uchwały (nagranie od 03:49:12 do 
03:49:46). 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder potwierdziła, że pismo 
trafiło na tablety do radnych (nagranie od 03:49:49 do 03:50:45). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.12.2021 na działalność Kierownika Zakładu 
Aktywności Zawodowej w Białych Błotach. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (11) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Karolina Lachowicz, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (2) 
Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ruge 
 
NIEOBECNI (4) 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Ilona Nowakowska, Maria 
Wolsztyńska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.145.2021 w sprawie rozpatrzenia 
skargi Nr BRG.1510.12.2021 na działalność Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w 
Białych Błotach. 
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Obrady opuścili: radny Sławomir Ossowski, radna Karolina Lachowicz, radna Anna Banaszek 
oraz Anna Jankowska-Cepak Zastępca Wójta Gminy Białe Błota 

Radna Magdalena Sznajder zapytała czy to już stało się tradycją w naszej Gminie, że radni 
wychodzą z chwilą, kiedy kończymy ostatnią uchwałę (nagranie od 03:52:48 do 03:53:25). 
 

Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 
 
Radna Magdalena Sznajder przedstawiła dwa wnioski do Wójta: zabezpieczenie w budżecie 
na rok 2022 środków na odrębną kancelarię prawną do obsługi Rady Gminy Białe Błota oraz 
wniosek o uregulowanie użyteczności świetlicy wiejskiej w Sołectwie Ciele (wnioski stanowią 
załączniki do protokołu). W odniesieniu do naboru w ramach tzw. funduszu autobusowego 
na rok 2022 ogłoszonego przez Wojewodę w ramach Funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych o charakterze użyteczności publicznej radna zapytała czy zostały złożone takie 
wnioski. W kwestii uruchomionego przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych projektu wsparcia instytucji w zakresie dostępności architektonicznej, 
który ma pomóc instytucjom publicznym, w tym samorządom, w dostosowaniu swojej 
przestrzeni do potrzeb osób ze specjalnymi potrzebami radna Magdalena Sznajder zapytała 
czy wystąpiliśmy z takimi wnioskami, aby pozyskać jakieś środki na stworzenie ulepszenia tej 
architektury (nagranie od 03:54:06 do 04:02:32). 

Radca prawny Maciej Dalka (nagranie od 04:02:35 do 04:04:46) odniósł się do wniosku 
Radnej Magdaleny Sznajder o oddzielną kancelarię, na co radna Magdalena Sznajder 
odpowiedziała.  

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał, dlaczego nie otrzymał odpowiedzi na pytanie złożone na 
sesji 26 października, wówczas radny pytał jak fakt zmieniających się przepisów, które 
dotyczą programu 500+, wpłynie na kondycję i sytuację naszego białobłockiego budżetu 
(nagranie od 04:04:54 do 04:05:59). 

Radny Piotr Mądrzyński podziękowała radnej Annie Banaszek za interwencję i zaszczepienie 
przeciwko covid dwóch gospodarzy (nagranie od 04:06:03 do 04:07:06). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odczytał interpelację dotyczącą 
wypowiedzi W-ce Przewodniczącego Rady Powiatu Bydgoskiego Pana Andrzeja Szmytki na 
obradach Sesji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się w dniu 26.10.2021 roku (Interpelacja 
stanowi załącznik do protokołu). Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz 
poprosił o przedstawienie na piśmie wszystkich wniosków składanych przez Pana Wójta o 
dofinansowanie dróg w Gminie Białe Błota, które były składane dotychczas (nagranie od 
04:07:10 do 04:10:55) 
 
Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 
 
Marzanna Kreja Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info złożyła życzenia osobom 
niepełnosprawnym z okazji Międzynarodowego Dnia Osób Niepełnosprawnych odnosząc się 
do kwestii dotarcia na dzisiejszą sesję oraz dostępności urzędu dla osób niepełnosprawnych. 
Marzanna Kreja Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info odniosła się do wspomnianej 
przez Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Jacka Grzywacza Kampanii „Biała Wstążka”. 
Redaktor naczelna zapytała o to czy wójt nie odczuwa dyskomfortu w związku z podwyżką i 
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czy pójdzie śladem innych burmistrzów czy wójtów, którzy np. poprosili o najniższe 
wynagrodzenie. Marzanna Kreja Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info odniosła się 
do kwestii opuszczania sesji przez radnych oraz do ich aktywności, zapytała, jakie inicjatywy 
uchwałodawcze Pan Przewodniczący w ciągu tego okresu jak jest Przewodniczącym podjął. 
W dalszej części wypowiedzi Marzanna Kreja Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info 
zadała pytania: kto ponosi koszty obrony Wójta i byłego pracownika Urzędu Gminy ds. 
polityki informacyjnej w procesie karnym z udziałem Wójta? Ile kosztował audyt ZAZu? Ile 
uchwał unieważniono w tej kadencji przez Wojewodę i RIO? Czy Pani Chylewska, Pani 
Kierownik ZAZ przeprosi za kłamstwa, pomówienia zawarte w piśmie z dnia 22 listopada i 
naruszenie dóbr osobistych pracownika niepełnosprawnego i inwigilację? Czy Pan 
Przewodniczący zapoznał się z obowiązującym statutem Gminy? (nagranie od 04:12:02 do 
04:18:49) 

Radny Łukasz Wyszomirski skierował swoje słowa do mecenasa Macieja Dalki, w dalszej 
części wypowiedzi radny odniósł się do kwestii inwestycji w Zielonce i wzrostu kosztów 
budowy ul. Jaworowej. Radny odczytał pismo w nawiązaniu do informacji zamieszczonych na 
Facebooku przez radnego sołeckiego (pismo stanowi załącznik do protokołu). Radny także 
odniósł się do sprawy złożenia przez jedną z radnych protestu do Wojewody w sprawie 
dofinansowania ulic w Gminie Białe Błota (nagranie od 04:19:04 do 04:25:21). 

Ad. 11. Zakończenie obrad XLIX Sesji VIII Kadencji. 
 
 

                                                                               Przewodniczący Rada Gminy Białe Błota 

                                                                      
                                                                                  Jacek Grzywacz 

 

  

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem: 
https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/21423/sesja-nr-xlix-w-dniu-3-grudnia-2021-godz-
1400.htm 
 
Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 
24.12.2021 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy. 

 


